

香港 Hong Kong Smart City 智慧城市



香港智慧城市藍圖 Hong Kong Smart City Blueprint

根據香港智慧城市藍圖，由2018年開始在政府主要基本工程項目採用「建築信息模擬」技術，以及在2023年或之前發展「空間數據共享平台」，以便各政府部門的地理空間數據分享，以及政府與企業(G2B)應用(包括推出空間數據共享平台、三維數碼地圖及建築圖則電子遞交中心)的開發工作。

利用2019-20年度預算案預留的撥款，政府致力提早在2022年年底讓空間數據共享平台全面投入服務(如香港智慧城市藍圖中所述的原定2023年推前)。

Referring to Hong Kong Smart City Blueprint, the Government will adopt Building Information Modelling (BIM) technology for major government capital works projects starting from 2018 and develop Common Spatial Infrastructure (CSDI) by 2023 to facilitate sharing of geo-spatial data across government departments and government-to-business (G2B) applications, including the launch of CSDI portal, 3D digital map, electronic submission hub for building plans.

With the funding earmarked in the 2019-20 Budget, the Government is committed to putting the CSDI portal into full operation by end 2022 (advanced from 2023 as pledged in the Smart City Blueprint).

地政總署測繪處
SURVEY & MAPPING OFFICE
LANDS DEPARTMENT

空間數據共享平台及三維數碼地圖的推行計劃 Implementation Plan of CSDI and 3D Digital Map

